
Vedrørende lovændringer i forbindelse med Barnets Reform.

Jeg synes man glemmer en meget vigtig ting. Plejebørnenes helbred, hvilken garanti har vi for, at de børn 
bliver passet korrekt ? 

Kommer de til lægen når det er nødvendigt ? 

Hvis et plejebarn falder og kommer slemt til skade, er det så lægen plejefamilien henvender sig først hos, 
selv om de godt ved, det vil være det rigtigste og de ville gøre det med deres egne biologiske børn ? 

Skal der skrives en større rapport til kommunen, hvis et plejebarn kommer til skade under en plejefamilies 
opsyn ? 

Og vil for mange "skader" eller besøg hos lægen få konsekvenser for plejefamilien i fremtiden ? 

Jeg spørg fordi jeg som støtteperson for en mor, der har 3 anbragte børn i hver sin familiepleje, nu har set 2 
tilfælde af ulykker/skader sket i 2 af plejefamilierne, som ikke blev oplyst til moderen og som kun blev 
tilskrevet journalerne, fordi børnene ved samvær selv viste skaderne til deres mor og det ene barn 
måtte moderen til vagtlægen med. 

Det ene barns skade var et femkroners stort betændt brændemærke på venstre knæ, (var faldet og ramt ind 
i brændeovnen hos plejefamilien) barnet havde ikke været hos lægen, men behandlede skaden med noget 
sprit af en slags, udleveret af plejefamilien. Samt hemmeligholdte man skaden for moderen.

Det andet barns skade var et ret voldsomt sår lige under venstre knæ. Såret var ca. 1 uge gammelt, måske 
mere og var påført efter et fald på "nogle jernskinner" under et besøg sammen med plejefamilien. Såret var 
meget betændt og der løb lidt frisk blod i kanten af såret, samt var huden grønlig/hvid/rød og hævet omkring 
såret (ca. 4 cm. på tværs og ½ cm. bredt) rundt om sår og knæ var der røde små pletter. Dette måtte 
moderen og undertegnet til lægevagten med i hendes 4 timers samvær (1 gang pr. måned) og pensilin blev 
udleveret. Også dette måtte hun selv opdage.

Begge skader sket hos 2 forskellige plejefamilier, inden for 2 måneder, i samme børneflok. Dette var et hold 
tvillinger på 9 år. (tvillinger deler man åbenbart også, det er næsten ikke til at bære) 

Er der en grund til, at plejefamilierne ikke kontakter lægen ved plejebørns skader ? I mine øjne er det 
omsorgssvigt.

Der må være en sikkerhed for, at børnene får den omsorg og lægehjælp de har krav på, ellers er det jo bare 
en magtanvendelse uden nogen reel redning for barnet, som myndighederne udfører. Sikkerheden for alle, 
kunne bestå i, at man fast 1 gang om måneden skulle kontrollere barnet hos en læge, kald det et 
helbredstjek, her vil barnet også kunne tale fortroligt med lægen. Kunne man forstille sig, at man kunne lave 
sådan en sikkerhed for disse børn ?

Med venlig hilsen

Gitte Sommer (Mor til fem børn, hvor de to er tvillinger)
Kalundborgvej 4
4460 Snertinge
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